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Verslag vergadering stadsronde gele kamer d.d. 26 mei 2015 

Verslag: mevrouw Sinsel 
 
Grensoverschrijdende arbeidsmarkt 
 
Aanwezig: 
Fractiewoordvoerders: de dames Gielkens, Heijnen, Van Haasen en Van Ham en de heren Nicky 

Beckers, Ad Frijns, Jongen, Van der Gugten, Es Sadki, Vrehen en Schulpen 
Voorzitter: de heer Gorren 
College: wethouder Willems 
Griffie: de heer Pieters (secretaris) 
 
 
De voorzitter opent de vergadering om 18.05 uur en heet alle aanwezigen van harte welkom. De 
voorzitter deelt mee dat met het vaststellen van de nota Internationalisering mevrouw Heijnen en de 
heer Jongen een oproep aan de raadsleden hebben gedaan om regelmatig van gedachten te wisselen 
over dit onderwerp. De informele werkgroep Internationalisering is het resultaat. In een eerste 
bijeenkomst is de grensoverschrijdende arbeidsmarkt als focus gekozen. 
In deze stads- en informatieronde zal de verantwoordelijke ambtenaar, de heer Henrik Fokke, allereerst 
de raadsleden op basis van het VNG position paper ‘Investeren in de grensregio’s is investeren in de 
toekomst’ bijpraten over de grensoverschrijdende arbeidsmarkt. Daarna volgt een discussie over de 
knelpunten en mogelijke oplossingen. De uitkomsten hiervan kunnen als input dienen voor de 
werkconferentie van de VNG over de grensoverschrijdende arbeidsmarkt. 
De voorzitter geeft allereerst het woord aan mevrouw Heijnen voor een korte inleiding. 
 
Mevrouw Heijnen licht toe dat een tijd geleden over de werkgroep Internationalisering is gesproken. 
Een aantal raadsleden ziet kansen over de grens en wil graag een aantal punten identificeren. Daarbij is 
ook naar voren gekomen dat werkgelegenheid een heel belangrijk thema is. Spreekster is heel blij met 
de ondersteuning van de heer Fokke. Daarnaast sluit dit ook aan bij werkgroep van de provincie 
Limburg. Verder zit spreekster ook namens de gemeenteraad in de Euregioraad. De 
grensoverschrijdende werkgelegenheid is ook een thema op de agenda in juni van de Euregioraad. 
 
De heer Fokke is senior beleidsmedewerker bij de gemeente Maastricht en ook lid van de G32. Dit is 
een netwerk van 37 (middel)grote steden in Nederland die elkaar vinden in de vraagstukken waar de 
leden van het netwerk voor staan. Spreker licht allereerst toe dat men in de VNG position paper 
‘Investeren in de grensregio’s is investeren in de toekomst’ bijpraat over de grensoverschrijdende 
arbeidsmarkt. De basis is de atlas van kansen waarbij men de grenzen wegdenkt en dan bedenkt wat 
de perspectieven zijn. Dan is ook sprake van een potentieel van meer dan 3 miljoen banen en is een 
krachtenbundeling van alle sectoren van groot belang. De gemeente Maastricht heeft in deze paper vijf 
knelpunten benoemd. 
Verder geeft spreker aan dat als de knelpunten in kaart zijn gebracht, een goede actie in de richting van 
Den Haag kan worden gedaan met behulp van drie criteria. Verder is er op 18 juni 2015 een 
gezamenlijke werkconferentie van de G32 en de Vereniging van Nederlandse Gemeenten. Iedereen is 
daarvoor van harte uitgenodigd. Daar zal gezocht worden naar gezamenlijk oplossingen. Men denkt ook 
dat het momentum hiervoor echt daar is. Spreker geeft een aantal voorbeelden. 
Men zoekt dus naar een praktische oplossing voor de gedefinieerde knelpunten. Spreker vraagt of de 
aanwezigen ook input kunnen geven. 
 
Mevrouw Heijnen vraagt aan de heer Fokke om een aantal projecten concreet uit te leggen. 
De heer Fokke antwoordt dat het grensinformatiepunt in Maastricht een voorbeeld is. Anderzijds werkt 
bij de sociale dienst Pentasz bijvoorbeeld een mevrouw die mensen matcht met banen in de regio Aken. 
 
De voorzitter vraagt de aanwezigen om input. 
 
De PvdA (Van Ham) stelt vast dat voor de grote functies bij grensoverschrijdende arbeid veel grote 
bureaus voor ondersteuning worden ingehuurd. Zijn deze bij de conferentie uitgenodigd? De fractie stelt 
voor om deze bureaus mee te nemen. 
De heer Fokke antwoordt bevestigend. De ervaring van deze bureaus moet worden meegenomen. 
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D66 (Gielkens) vraagt naar aanleiding van de concretisering of ook gekeken is naar concrete doelen en 
tijdslijnen. Wat zijn de verwachtingen? Is er ook een plan? 
De heer Fokke antwoordt dat gaandeweg de toegang tot de banen zal verbeteren. Dit gebeurt niet van 
vandaag op morgen. Op 18 juni 2015 moet worden bezien hoe iets gerealiseerd kan worden. 
 
Partij Veilig Maastricht (Schulpen) vindt de mevrouw die werkzaam is bij Pentasz van onschatbare 
waarde. De fractie stelt voor om deze werknemers over hun problemen te bevragen. Waar loopt men 
tegenaan? 
De heer Fokke vindt dit een goede tip. 
 
GroenLinks (Van der Gugten) wijst op de bestaande wet- en regelgeving. De fractie kent trieste 
verhalen over pensioenopbouw. Het gelijktrekken van de systemen is heel moeilijk. De mensen moeten 
in ieder geval vroegtijdig inzicht krijgen in de daadwerkelijke consequenties en op de hoogte zijn van de 
'smokkelroutes'. GroenLinks vraagt om vooral praktische informatie te verstrekken. 
 
De Maastrichtse Volkspartij (Vrehen) heeft bij de behandeling van de Participatiewet in 2014 ervoor 
gepleit om naar banen in de Euregio te kijken. Toen is vastgesteld dat er veel problemen voor de 
doelgroep zijn. Bij de invulling van de Participatiewet blijkt dit nog steeds. Veel Wajongers en mensen 
uit de Wsw-bedrijven moeten nu aan de slag. De fractie vraagt om dit mee te nemen. 
GroenLinks (Van der Gugten) merkt op dat de MTB momenteel de optie bekijkt om joint ventures met 
Duitsland aan te gaan. 
 
De PvdA (Van Ham) merkt in reactie op GroenLinks op dat men kleine dingen in Europees verband wel 
bespreekbaar kan maken, bijvoorbeeld meer dagen werken in het buitenland moet mogelijk zijn zonder 
dat de Belastingdienst meteen actie onderneemt. Verder zit het probleem in het feit dat men woont in 
Nederland en werkt voor een bedrijf in het buitenland. De fractie stelt als onorthodoxe oplossing voor 
om een BV ertussen te plaatsen. 
 
Het CDA (Heijnen) zou het goed vinden om de langetermijn- (wet- en regelgeving) en de 
kortetermijndoelen (bijvoorbeeld het buurttaalonderwijs, waarvoor ook draagvlak vanuit provincie 
Limburg bestaat) te identificeren. Verder ziet de fractie het op elkaar afstemmen van het openbaar 
vervoer als een middellang doel. Daarnaast stelt de fractie voor om aan de viering van het Verdrag van 
Maastricht een aantal projecten te koppelen. Dat is immers een mooi moment om aandacht te vragen 
voor belangrijke punten. 
 
De heer Marcel Mol (ambtenaar) mist het aspect onderwijs. Dit moet geïntensiveerd worden. 
De heer Fokke vindt het onderwijs inderdaad essentieel. 
 
De SP (Van Haasen) zou graag in het kader van de Participatiewet willen weten wat er wel al is. 
 
De VVD (Beckers) vindt de diploma-erkenning over de grenzen heen een groot probleem. 
De PvdA (Van Ham) merkt op dat de Europass Europees erkend is en vraagt dit breder in te zetten. 
De heer Fokke antwoordt dat hierin nu stappen worden gezet. 
 
De voorzitter vraagt of de heer Fokke nu voldoende input heeft. 
De heer Fokke antwoordt bevestigend. 
 
De voorzitter vraagt vervolgens wanneer en waar dit wordt teruggekoppeld. 
De heer Fokke vraagt daarop aan de werkgroep Internationalisering hoe vaak men een terugkoppeling 
wil. 
De heer Jongen vindt dat het niet concreet genoeg kan zijn en vraagt ook te bekijken wat in de 
conferentie in Utrecht gebeurt. Daarna kan men twee à drie zaken concreter selecteren om deze voor 
de middellange termijn uit te werken, waarna men weer bij elkaar kan komen in dit gremium. 
Mevrouw Heijnen merkt aanvullend op dat de viering van het Verdrag van Maastricht een goed 
moment is om de rol van Maastricht te claimen. Dit kan men nu ook al aankondigen. Maastricht zet zich 
dan immers weer op de kaart als Europese stad. 
 
De heer Fokke dankt en hoopt zo snel mogelijk na 18 juni 2015 naar dit gremium terug te komen. 
 
De voorzitter sluit onder dankzegging van de aanwezigen de vergadering om 18.32 uur. 
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Maastricht, 26 mei 2015 
 
 
 
Pieters      Gorren 
Secretaris     Voorzitter 




